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Eind maart sprak ik daarover met het 
Dagelijks Bestuur van de N.P.O. Mijn ge-
sprekspartners zijn: Ben Geerink, voorzit-
ter – Gerard van de Aast, secretaris a.i. en 
Hans van Dijk, penningmeester. Zij geven 
aan dat de nu gepresenteerde plannen 
eigenlijk een logisch uitvloeisel zijn van 
hetgeen het nieuw aangetreden Bestuur 
NPO in het najaar 2020 in haar Beleidsplan 
NPO 2020 – 2021 heeft vastgelegd. 

In dit artikel, wat u hierna zult gaan lezen 
en ook in - ‘Op de Hoogte’ en de website 
van de NPO wordt geplaatst, treft u onder 
andere aan:
• Inleiding en vraaggesprek met het Dage-

lijks Bestuur van de NPO.
• Een korte opsomming van wat het in 

2020 aangetreden Bestuur NPO de 
afgelopen jaren zoal heeft gerealiseerd 
en wil gaan realiseren. 

• de kaart met de nieuwe herindeling van 
Afdelingen in Nederland.

• de kaart met de nieuwe herindeling 
semi-nationaal spel in Nederland.

• de kaart van elk van de vijf nieuw te vor-
men afdelingen in Nederland met daarbij 
eventuele bijzonderheden.

• De volledige teksten van ‘Mijmeringen’, 
met als titel ‘Duivensport anno 2030’.  

• Het Stappenplan herindeling Afdelingen’. 
 

De toekomst van de Nederlandse duivens-
port voor de nabije toekomst veiligstellen!  
Een doel wat we allemaal belangrijk 
vinden en ons allen natuurlijk aan het hart 
gaat! Er is de laatste jaren al veel gebeurd 
en er staat nog veel in de steigers. Conso-
lidatie van het huidige aantal afdelingen is 
om te beginnen hard nodig, nieuw beleid 
dient in rap tempo te worden ontwikkeld 
om o.a. te kunnen voldoen aan de eisen 
die op nationaal en internationaal niveau 
worden gevraagd als het bijvoorbeeld gaat 
om sport met dieren etc. Daarnaast is de 

terugloop van het aantal beoefenaren van 
de postduivensport ook de laatste jaren 
aanzienlijk te noemen en een stabilisatie 
van het ledenaantal is nog niet in zicht. 

Om u even een indruk te geven: in 1995 bij 
de realisatie van de laatste grote reorga-
nisatie van de Nederlandse duivensport 
(Unieke Werkgebieden) telden we nog 
43.800 leden, begin 2023 waren dat er 
maar liefst ruim 30.000 minder, 13.342 om 
precies te zijn! 
In 1995 werd het aantal afdelingen terug-
gebracht van 31 naar de huidige 11 afde-
lingen. Een enorme reorganisatie die bijna 
30 jaar lang zijn waarde heeft bewezen. 
De realiteit van dit moment vereist een 
nieuwe ingrijpende reorganisatie. 
De huidige 11 afdelingen worden terugge-
bracht naar 5 afdelingen. De benaming van 
deze vijf afdelingen zijn: Afdeling 1 Zuid-
west – Afdeling 2 Zuidoost – Afdeling 3 
West – Afdeling 4 Oost en Afdeling 5 Noord.

De vijf nieuwgevormde afdelingen vormen 
de basis van een toekomstbestendige dui-
vensport. De afdelingen zijn robuust van 
omvang, zodat ook bij een verder dalende 
trend van ledenontwikkeling deze vijf afde-
lingen nog jaren borg kunnen staan voor 
een zo aantrekkelijk en eerlijk mogelijke 
duivensport.

Waar staan we nu in het proces?
Ik merk dat daar in den lande onduidelijk-
heid over is. Niet iedere betrokken afdeling 
of lid van de Ledenraad is hierover een-
duidig. Inderdaad is de laatste klap er nog 
niet op gegeven, maar dat deze reorgani-
satie in 2026 doorgang zal gaan vinden, 
daarover is geen enkele twijfel. 

In de goedgekeurde notulen van de Leden-
raad van 25 november 2023 staat bij agen-
dapunt 9 ‘Bespreken organisatorisch toe-
komst perspectief’ na discussie als slotzin:
De secretaris vraagt de afdelingen door 
handopsteking of men akkoord gaat met 
proactief beleid door het Bestuur NPO. 
De meerderheid gaat hiermee akkoord. 
Het streven is twee jaar, wat voor som-
migen de minimale doorlooptijd is voor 
andere de maximale. Het Bestuur werkt 
een pan uit voor 2024 – 2025, zodat in 
2026 gestart zou kunnen worden. 

In mijn beleving betekent dit dat de Leden-
raad akkoord is met de hoofdlijnen van de 

nota en het initiatief voor verdere imple-
mentatie bij het Bestuur NPO legt. Inmid-
dels zijn er van de hand van de secretaris 
NPO een zestal ‘Mijmeringen’ verschenen, 
waarin uitgebreid op een aantal relevan-
te zaken wordt ingegaan en waar nodig 
handvaten worden gegeven aan betrokken 
afdelingen hoe de komende tijd om te gaan 
met o.a. het consolidatieproces. 

Daarnaast is er inmiddels ook de nota 
‘Stappenplan herindeling NPO’ versche-
nen. De 11 Afdelingen kunnen aan de slag!

Bestuur NPO heeft in korte tijd een klap 
werk verzet...
Het afgelopen jaar heb ik mede door mijn 
werkzaamheden voor de Olympiade van 
dichtbij meegemaakt op welke wijze het 
Bestuur NPO en de medewerkers van NPO 
Bureau functioneren. Ik ben erg onder 
de indruk wat er wordt gepresteerd. Met 
relatief weinig middelen weet men opti-
maal rendement te halen als organisatie. 
Ook de kwaliteit van het werk is van een 
prima gehalte. Om u een indruk te geven: 
de totale kosten van het Bondsbureau 
bedragen jaarlijks zo’n 600.000 euro. Op 
het Bondsbureau werkt 2,5 fte. Als we dit 
vergelijken met onze zuiderburen met een 
iets groter aantal leden is het verschil 
op zijn minst significant te noemen. Daar 
zijn de kosten en het aantal medewerkers 
met een factor van ongeveer 4 hoger! De 
bedrijfsmatige en consequente aanpak van 
het huidige NPO Bestuur werpt duidelijk 
zijn vruchten af en dat zal met de uitvoe-
ring van de plannen die nu voor ons liggen 
alleen nog maar beter worden. Het woord 
is nu aan de afdelingen. Zij hebben mijns 
inziens voldoende handvaten in handen 
om de reorganisatie de komende tijd aan 
te pakken en tot een succes te maken. 
Ik hoop en verwacht dat de leden deze 
plannen positief zullen benaderen zodat 
we nog tot in lengte van jaren van onze 
mooie postduivensport kunnen genieten. 
‘Vroeger is dood, kijk naar de toekomst’!

Alle informatie met betrekking tot de nieu-
we herindeling van afdelingen en daarmee 
samenhangende beleidsontwikkelingen 
kunt u vinden op de NPO-website www.
duivensportbond.nl/herindeling

Gerrit van Eikenhorst            

U als lezer en duivensportliefhebber 
heeft er de afgelopen tijd vast al het 
een en ander van gehoord en gelezen. 
De organisatie van de duivensport 
met daaraan verbonden een groot 
aantal gerelateerde zaken gaat fors 
veranderen als het aan het Bestuur 
van de NPO en Ledenraad NPO ligt. 
Het doel van dit alles is: de toekomst 
van de Nederlandse duivensport voor 
de nabije toekomst veilig te stellen! 

EEN ORGANISATORISCH TOEKOMSTPERSPECTIEF 
VOOR DE DUIVENSPORT!

ARTIKEL


